
رئيس سازمان سينمايي به ديدار سردار محمدرضا 
نقدي رئيس سازمان بسيج مستضعفين رفت.

به گ��زارش »جوان« ب��ه نقل از رواب��ط عمومي 
س��ازمان س��ينمايي، در ابت��داي اين نشس��ت 
حجت الله ايوب��ي ضمن تش��ريح وضعيت امروز 
سينماي ايران بر تأثيرگذاري هنر هفتم بر ارتقاي 
فرهنگ ايثار، معنويت گرايي و نيز نقش س��ينما 
در ديپلماس��ي عمومي به ويژه در دوران كنوني 
تأكيد كرد. وي بسيج را يك سرمايه ملي و الگويي 
جهاني برشمرد كه بي ترديد سينماي كشور بايد 

از اين ظرفيت فوق العاده نهايت بهره را ببرد.
در اين ديدار س��ردار نقدي نيز ضم��ن تقدير از 
حضور رئيس سازمان سينمايي در سازمان بسيج 
مستضعفين اين اقدام را بي سابقه دانست و تأكيد 
كرد كه برنامه هاي فرهنگ��ي و هنري در اولويت 
فعاليت هاي بسيج است و در بين هنرها، سينما از 

جايگاه ويژه اي برخوردار بوده و هست.
نقدي از آمادگي سازمان بسيج مستضعفين براي 

هرگونه همكاري با سازمان سينمايي خبر داد.
همچنين در اين نشست مقرر شد كميته كاري 
مش��تركي براي فروش احتمال��ي فيلم هايي با 
مضامين معنوي، انقلابي و دفاع مقدس به سازمان 
بسيج و نيز بررسي امكان استفاده بهتر و بيشتر 
از سالن هاي سينمايي تحت اختيار اين سازمان 
تشكيل ش��ود. ايوبي پيش از اين نيز در راستاي 
ايجاد تعاملات بين س��ازماني در ديدار از حوزه 
هنري و دبيرخانه مجمع تشخيص مصلحت نظام 
با محسن مومني ش��ريف رئيس حوزه هنري و 
محسن رضايي نيز ديدار و گفت وگو داشته است.

  اسماء معتمدي
چارلز رابرت ردف��ورد جوني��ور  بازيگر، 
كارگ��ردان و تهيه كنن��ده امريكاي��ي 
برنده اس��كار بهترين كارگرداني است. 
او نقش ه��اي جالب و ب��ه يادماندني در 
فيلم هاي معروفي چون به ساندس كيد 
)بوچ كسيدي و ساندنس كيد( در سال 
۱۹۶۹ و »همه مردان رئيس جمهور« در 

سال۱۹۷۶ و... داشته است.  
آخرين فيلمي كه اين بازيگر ۷۷ ساله در 
آن نقش آفريني كرده فيلم »همه چيز از 
دست رفته اس��ت« مي باشد؛ فيلمي كه 
شايد بايد بگوييم او تا به حال هرگز نقش 
شخصيتي شبيه به قهرمان بي نام و نشان 
آن را ايفا نكرده.  ردفورد هيچ همبازي اي 
در اين فيلم ن��دارد، چ��ه نمادين و چه 
واقعي. در قلمرويي ناشناخته سرگردان 
است. داستاني س��اده از يك انسان تنها 
و غوط��ه ور در اقيان��وس هن��د، بي آنكه 
تجهيزات راديويي سالم و وسيله نجات 
مشخصي داشته باش��د، بايد براي زنده 
ماندن تقلا كند يا به منفي گرايي تسليم 
شود و از بين برود. چالش اصلي در اجراي 
اين طرح به  ش��كلي تأثيرگذار و جذاب 
ساختن آن براي تماش��اگر نهفته است. 
»جي.سي شاندور« كارگردان فيلم است 
كه كل ماج��را را به ردف��ورد اختصاص 
مي دهد. شخصيتي كه هيچ نامي ندارد. 
اين فيلم درحال حاضر در س��ينماهاي 

فرانسه در حال اكران است.
ش�ما كارگردان و فيلمس�ازي 
هس�تيد كه دوب�اره ب�ه عالم 
بازيگري برگشتيد اين برايتان 

لذتبخش است؟
آه بله! اين چيزي اس��ت كه م��ن آن را 
دوس��ت دارم و به عنوان اصل اساسي و 
اوليه كار مهم اس��ت. مي خواستم نشان 
بدهم چ��را و چطور وقتي اتفاق بس��يار 
بدي پيش مي آيد، انسان ها نسبت به آن 

مقاومت مي كنند تا حفظ بشوند.
شخصيت ش�ما در فيلم »همه 
چيز از دست رفته است« خيره 

كننده است.
بله. خ��ودم هم اين را تش��خيص دادم... 
من راديكال بودن فيلم را دوست داشتم، 
فيلم ديالوگ نداش��ت و هزينه كمي هم 
صرف كرد )در نظر داش��ته باش��يد كه 
بودج��ه 5 ميليون دلار ي��ا 3/۷ ميليون 
يورو بود( ماجرا محدود به يك قايق است. 
فيلمي كه درآن سر و صدا، جلوه هاي ويژه 
و انفجار وجود دارد... و درعين حال يك 
ارتباط خيلي نزديك، حساس و مستقيم 
با بيننده در آن ايجاد مي شود. براي من 
اين به معناي مشاركت در هر لحظه است. 
من هرگز كار روي قايق نكرده بودم فقط 
به دليل اين كه در ل��وس آنجلس بزرگ 
شده ام در دوران كودكي خيلي وقت ها در 

اقيانوس گشت و گذار يا شنا كرده بودم.

شما سلس�له مراتب را بين دو 
فعاليت بازيگري و كارگرداني 
رعاي�ت نمي كنيد اي�ن باعث 

پيچيده شدن كار نيست؟
نه، من هر دو كار را انجام مي دهم. بازيگر 
نقش اول مرد، تهيه كنن��ده و كارگردان 
هم هستم. اين براي من باعث تكامل در 
كار بوده نه سنگيني. خدا را شاكرم هرگز 
نخواسته ام ديده بشوم و احتمالاً هم براي 
همين اس��ت كه عمده كارهايم ماندگار 
شده اند زيرا وقتي به كار اهميت زيادي 

بدهيم موفق مي شويم.
ش�ما ب�راي مدت�ي در پاريس 

زندگي مي كرديد.
در س��ال ۱۹5۷ من براي هنر و نقاشي 
به پاريس آم��دم. تجرب��ه فوق العاده اي 
بود. به نظر من به  نوعي ش��روع زندگي 
بزرگس��الي من با دانش��جوياني كه در 
ش��هر Montparnasse زندگ��ي 
مي كردند هم��راه بود، پولي نداش��تيم 
در يك س��اختمان خرابه كه س��قف آن 
نياز به ترميم داشت زندگي مي كرديم، 
دانشجويان فرانسوي به من مي گفتند: 
كشور تو قدرت نظامي، اقتصادي و آزادي 

دارد؟ چي��زي ازآن مي داني��د؟! ژن��رال 
»دوگل« آن زمان به قدرت برگشته بود، 
آن دانش��جويان خيلي پرجنب و جوش 
بودند و من خجالت مي كشيدم كه چيزي 
از اوضاع سياس��ي نمي دانم، پس شروع 
كردم تا در مورد سياست اطلاعات كسب 
كنم، به  طوري كه بتوانم در مورد كشور 
خودم صحبت كن��م. در خ��ارج درباره 
سياس��ت كش��ورم فكر كردم. ۱0سال 
پس از جنگ در پاريس بودم، من با يك 

فرهنگ ديگري مواجه بودم.
اج�ازه دهي�د در م�ورد ش�ما 
صحبت كنيم. آيا هموطنان شما 
به نس�بت، امروز آگاه تر از قبل 

هستند؟
متأس��فانه اين طور نيستند. امريكايي ها 
درمورد سياس��ت چيزي نمي دانند و به 
آن اهميت��ي نمي دهند، آن را دوس��ت 
ندارند اين كنگره است كه تعيين مي كند 
چگونه رفت��ار كنند )ما در ح��ال از بين 
بردن اصلاحات هستيم( كه به نفع خود 
آنها باشد، نمايندگاني كه به اصطلاح از 
مردم هس��تند، اين روزها، تنها از منافع 
خود دفاع مي كنند، كليساهاي كوچك 
خود را با همين هدف راه اندازي كرده اند 
حتي تنها براي شكست دادن اوباما فعال 
هستند. وضعيت خطرناكي است، به اين 
معنا كه درحال حاضر سياستمداران بد، 
كوته فكر و نفرت انگيز وجود دارند كه تنها 

به منافع خود مي انديشند.
ش�ما گفتيد كه از بي�ن بردن 
اصلاح�ات، اي�ن يك مس�ئله 

نژادپرستانه است؟
من فك��ر مي كنم هيچ ك��س در اين باره 
صحبت نمي كند، زيرا موضوع حساسي 
است اما بله، به نظر من نگاه نژادپرستي 
بركش��ور حاكم اس��ت، با توج��ه به اين 

واقعيت است كه رئيس جمهور اوباما هم 
خودش سياهپوست است.

بنابراي�ن بخش�ي از اوض�اع 
نااميدكنن�ده امريكا مربوط به 

باراك اوباما است؟
اگر اين نااميدي تعبير مي ش��ود به اين 
معناست كه فكر مي كنم او قدرت ندارد تا 
از موقعيت خودش استفاده كند؛ مردي 
است كه زندگي اش را صرف آشتي دادن 
دو حزب جمهوريخواه و دموكرات كرده 
است؛ درحالي كه ما نياز به فردي قوي و 
مقتدر داريم. اوباما بيش از حد بين اين 

دوطرف سازشكار است. او قدرت ندارد.
شما در انتخاب فيلم هاي خود 

نگاه سياسي داريد؟
اين مس��لم اس��ت كه من ترجيح مي دهم 
فيلم هايي كه در مورد امريكاس��ت را بازي 
كنم و تحت تأثير تبليغات نباشم. وقتي كه 
كم سن و سال بودم در انبوه تبليغات غوطه ور 
ش��ده بودم، در واق��ع خيلي وطن پرس��ت 
بودم اما وقتي بزرگ ش��دم فهميدم بخش 
خاكستري هم وجود دارد، همه چيز مانوي 
و ايده ال نيست بنابراين، هنگامي كه من در 
يك موقعيت فيلمي قرار دارم سعي مي كنم 
به اين مسئله هم دقت داشته باشم. حقيقت 
امر اين است كه همه چيز خيلي پيچيده تر از 

باورهاي سياسي ماست.
برنامه هاي ديگر شما؟

در فرانس��ه، من ي��ك فيلم كم��دي با 
»نيك نولت« بازي مي كنم، داستان دو 
دوست قديمي كه بعد از 30 سال درسفر 
نئوآپالاچي همديگر را پي��دا مي كنند. 
احتمالاً فيلم ديگري هم مطرح هست، 
اما من دوس��ت ندارم دو كار را همزمان 
با هم انجام دهم. اينجا من بازيگر هستم 

نه كارگردان.
منبع: نشريه ليبراسيون
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امريكاييهادرموردسياستچيزينميدانند
رابرتردفوردكارگردانوبازيگرهاليوودي:

ايوبيبهديدارسردارنقديرفت

تشكيلكميتهمشترك
بينبسيجوسازمانسينمايي

  سحر داوودي
- پرده اول:

رفته بود عمره... وقتي مي رفت دو تا جامه دان 
داشت، وقتي برمي گش��ت پنج تا! تازه خيلي 
خوب بود! انتظار بيشتر از اينها ازش مي رفت! 
خيلي رعايت كرده بود و به حداقل خريد اكتفا 
نموده بود. همس��رش را هم منع ك��رده بود از 
هرگونه خري��د لاضرور! اما من ك��ه دل خوني 
داش��تم از اين عرب هاي »أشََ��دُ كُفْرًا وَنفَِاقًا« 
نتوانستم جلوي زبان دل بگيرم و داغ دل بر زبان 
جاري كردم اما با كم��ال تعجب ديدم خودش 

دلي خون تر از من دارد...
- اونجا چند تا بازار بود كه تقريباً ۷0، 80 درصد 
مشتري هايش ايراني بودند. اصلاً غير از ايراني ها 
ساير مس��لمان ها خريد چنداني در سفر حج 
ندارند. باور كن اگر ايراني ها مكه نروند يا از مكه 
و مدينه خريد نكنند اي��ن وهابي ها پولي براي 

سركوب شيعه در بساط نخواهند داشت...
فكر مي كنم راست مي گفت! بعضي از ما چند 
بار به سفر عمره مستحبي مي رويم و برخي هم 
اگر قانون جديد اعمال نشده بود، چند مرتبه در 
تمتع شركت مي كرديم. شايد پولي كه وهابيت 
از جيب ما شيعه ها عايدش مي شود بيش از ساير 

مذاهب باشد!
- پرده دوم:

سال ها بود عربس��تان مي خواست سركوبشان 
كند اما گويا نمي توانست بهانه اي براي مداخله 
مس��تقيم پيدا كند. به هر حال وجود مرزهاي 
بين المللي بين يمن و عربس��تان، مانع بزرگي 
بود اما وقتي گسترش شيعه در جنوب عربستان 
غيرقابل كنترل ش��د، چاره اي براي وهابي هاي 
رياض باقي نماند. توطئه از آنجا شروع شد كه تني 
چند از پليس يمن به بهانه بازرس��ي به منزلش 
رفتند و بعد هم گفتند بازداش��ت است. از خانه 
بيرونش بردند و سپس جلوي روي خانواده اش 
شهيدش كردند و بعد مدعي شدند در حال فرار 
مضروبش كرده اند. پدر پيري بود كه مانع شده 
بود از اينكه قبايل الحوثي كه بيشترش��ان از او 
حرف شنوي داشتند اس��لحه به دست شوند اما 
وقتي كشته شد، گويا چاره اي جز دست بردن به 
سلاح نبود. حالا فرصت براي وهابيت فراهم بود. 
وهابيتي كه 50 سال است در سومالي، همسايه 
دريايي يمن، ريشه دوانده، اذناب خود كه موسوم 
به الشباب س��ومالي هس��تند را وا مي دارد تا با 
مجاهدين يمن اعلام همبستگي كنند. از اينجاي 
داستان، امريكا هم وارد معركه مي شود تا مثلًا با 
تروريسم منطقه اي وارد مبارزه شود. اين همان 

چراغ سبزي است كه عربستان منتظر آن بود.
- پرده سوم:

در كشوري متولد ش��ده بود كه مثل كشور ما 
لبريز از ذخاير نفتي است و همان قدر كه ايران 

براي امريكا نقش ژاندارمي منطقه را ايفا مي كرد، 
كشور او نيز همين نقش را در غرب آفريقا براي 

امريكا و انگليس بازي مي نمود.
نيجريه جمعيتي نيمه مسلمان و نيمه مسيحي 
داشت كه سهم تش��يع از آن تقريباً صفر بود. 
اگرچه در بين مس��لمانان به ظاهر سني غرب 
آفريقا، گاه گاهي مي بيني كساني را كه هنگام 
نماز دست بر ش��كم نمي گذارند و در اذانشان 
»حي علي خيرالعم��ل« مي گويند! اين يعني 
وجود شيعياني كه خودش��ان هم خبر ندارند 
شيعه هستند! اما از وقتي پا به مسجد گذاشته اند 
آنقدر علماي تحت تعليم وهابيت در گوششان 
خوانده اند كه حالا اكثرشان فكر مي كنند شيعه 
مشرك اس��ت! بگذريم... از ابراهيم مي گفتم! 
وقتي انقلاب در ايران به پيروزي رسيد، شيفته 
امام شد. سال ها بعد به ايران آمد و وقتي با لباس 
روحانيت به نيجريه بازگش��ت در منطقه زاريا 
و كانو به تبليغ تش��يع پرداخت. حال به لطف 
حضور او و امثال او، نيجريه ۷ ميليون ش��يعه 
دارد! ۷ ميليون! يعني بع��د از ايران و عراق، در 

جايگاه سوم و حتي بيشتر از لبنان!
به خاطر محل زندگي اش، به زاكزاكي معروف 
ش��د و اكنون رهبر ش��يعيان غ��رب آفريقا به 
حساب مي آيد. رهبري كه »مصالح سياسي« 

نمي گذارند بيش از اين بشناسيمش!
دولت ما از ترس اينكه مبادا حمايت ما به زيان آنها 
تمام شود از آوردن نام آنها در كشور هم خودداري 
كرده! تا جايي كه وقتي چند تن از راهپيمايان 
روز قدس را در زاريا كش��تند، رسانه هاي كشور 
ما تيتر كردند: در درگيري ميان پليس نيجريه 
و يك گروه شورش��ي سه تن كش��ته شدند. آن 
سوي ماجرا اما كسي كاري به كار عربستان ندارد! 
كسي حتي نپرسيد كه چرا رئيس جمهور سابق 
نيجريه، در يك سال چهار بار به عربستان رفت! 
كسي نپرسيد چرا حتي هنگام بيماري نيز »عمر 
يارودوا« مهمان سعودي ها بود!  اما باز هم زاكزاكي 
كار خودش را مي كند. سال گذشته وقتي نقشه 
وهابيت براي انفجار خانه و دفتر زاكزاكي افشا شد 
و يارانش خواستند اسلحه به دست بگيرند، در 
شب هاي احيا و در ميان سخنراني اش همه را به 
حفظ آرامش دعوت كرد و گفت كه آنها منتظرند 
شما اسلحه به دست بگيريد تا همه تان را بكشند! 
پس حتي اگر مرا كش��تند هم كسي حق ندارد 

سلاحي به دست بگيرد...
سپس با آرامشي كه مخصوص مؤمنين حقيقي 
است، همه را به شنيدن دعاي صدبند دعوت كرد 
و گفت: اگر چيزي قرار است از ما حفاظت كند، 

اسلحه نيست! همين دعاي جوشن كبير است!
- پرده آخر:

امشب به نيت اينكه شايد قدر و تقديرمان در اين 
شب رقم بخورد تا صبح به مناجات مشغول شديم! 
و منتظريم اعمال ما نزد حضرت صاحب ارائه شود 
تا از ايني كه هس��تيم نيز بي آبروتر شويم!  آري 
امشب را احيا مي گيريم و از فردا به دنبال فيش 
سفر بعدي به عربستانيم! و باز هم روزانه ميليون ها 
دلار در جيب وهابيت فرو مي ريزيم!  تازه انتظار 
هم داريم وجود نازنين ولي عصر را در مكه و مني، 
در عرفه و صفا، درك كنيم!  اي كاش ما هم براي 

ياد گرفتن تشيع يك سفر به نيجريه برويم!

   معصومه طاهري
يكي از مواردي كه مي ت��وان با توجه به قدرت 
تأثيرگذاري دو رسانه مهم سينما و تلويزيون 
در جامعه نهادينه كرد مسئله حجاب و عفاف 
با پوشش چادر اس��ت؛ مبحثي كه درمورد آن 
صحبت ها و برنامه هاي زيادي شده ولي تاكنون 
توفيق چنداني به دست نيامده است. متأسفانه 
حجاب چادر بعد از گذشت سال ها از پيروزي 
انقلاب در فضاي س��ينما و تلويزي��ون به ويژه 
سينما آنقدر مظلوم، غريب و مهجور مانده است 
كه امروز نه تنها نمي توانيم بگوييم س��ينماي 
ايران حتي يك سوپراس��تار چادري به جامعه 
تحويل داده،  بلكه چادر در سينما بيشتر براي 
تطهير برخي از بازيگران مسئله دار و بدسابقه 
به كار مي رود. به محض اينكه از بازيگري فيلم، 
عكس يا اتفاقات نابهنجاري منتش��ر مي شود 
عوامل س��ينما به مدد پول بيت الم��ال براي 
تطهير سازي او بازگشتش به عرصه، چند فيلم و 
سريال توليد مي كنند كه با محوريت فرد خاطي 
در نقش زن چادري تداركي مي  بينند و اينگونه 

خانمي چادري نشان داده مي شود.
شايد نبود سوپراس��تارهاي چادري در كشور 
به زعم برخ��ي به  خاطر ظرف سينماس��ت كه 
اجازه نمي دهد افراد با حض��ور در اين ظرف بر 
سر اعتقادات و باورهاي خود بمانند اما به نظر 
مي رسد مشكل اصلي و اوليه دراين حوزه،  ضعف 
مديريت باش��د زيرا در عرصه سينما مديريت 
واحد و منسجمي وجود ندارد. مذهبيون ما هم 
در مورد بحث س��ينما و تلويزيون دچار اغفال 

شده اند. برخي از مسئولان هنوز مسئله ترويج 
حجاب را در حد برنامه هاي دهه ۶0 مي  بينند 
و ماحصل اين سوءمديريت دوسويه آن چيزي 
است كه امروز مي بينيم. مسئله چادر درمدارس 
هر روز كمرنگ تر از قبل مي ش��ود. چرا بايد در 
دبيرس��تاني با ۶00 دانش آموز تنها دو، س��ه 
چادري باشد؟! اين يك معضل فرهنگي است كه 
دست اندركاران سينما و تلويزيون بايد پاسخگو 
باشند كه نتوانسته اند براي دختران نوجوان ما 

يك سوپراستار خوب چادري ارائه بدهند.
در دهه ۶0 كه انيميشن هاي ما ژاپني و اروپايي 
بود عروس��ك هاي ما چادر به سر نمي كردند 
حتي نيمه انيميش��ن ايراني آن زمان »زهره 
و زه��را« با چ��ادر غريب��ه بودند ام��ا حالا كه 
توانسته ايم در عرصه رسانه به خصوص انيميشن 
پيشرفت كنيم كه حتي شبكه اي با همين نام 
هم داريم، چادر نه تنها در حجاب اين كاراكترها 
كوچك ترين نقش��ي ندارد بلكه آرايش غليظ 
تقريب��اً در همه كارتون ها به عن��وان نماد يك 
زن يا دختر به كار مي رود به صورتي كه كودك 
از همان اوان زندگي زنانگي خود را در آرايش 
مي بيند و ن��ه در پوش��يدگي و كاش حداقل 
مادربزرگ ها را در انيميشن هاي ايراني از چادر 
محروم نمي كرديم؛ البته نمي ت��وان هنر را به 
صورت دستوري پيش برد اما مي توان هنرمند 
را آنچنان در عرصه فرهنگ غني كرد كه خود 
در راس��تاي فرهنگ اس��لامي هنروري كند. 
متأسفانه در اين عرصه باز هم سوء مديريت ها در 
ميان است. بيلان محوري هاي رايج كه افت همه 
فعاليت هاي فرهنگي ريشه در آن دارد سبب 
مي ش��ود به جاي محتوا و كيفيت، به ساعات 
توليد انيميشن و موضوعات روزمره بدون هدف 
تأكيد شود ظاهراً توليد آثار سينمايي تلويزيون 
و انيميشني در ايران بيشتر از آنكه برانتقال پيام 
به خصوص در اجزا و كل تأكيد داش��ته باشد 
بر كميت و فرم كار توج��ه دارد كه اين با اصل 

تربيت و پرورش در تضاد است.

مكه...يمن...زاريا...!

چراسوپراستارچادرينداريم؟!
بازگشايييكسينمايقديمي

مديرعام��ل مؤسس��ه 
س��ينما ش��هر، درباره 
آخرين وضعيت سينما 
»س��روش« كه بيش از 
يك س��ال اس��ت كه به 
دليل بازسازي و تبديل 
به ي��ك مجموعه چند 
سالنه تعطيل شده اس��ت، بيان كرد: اين سينما تا 
دوماه ديگر آماده بهره برداري مي شود. مجيد مسچي 
توضيح داد: كارهاي پاياني بازسازي سينما »سروش« 
باقي مانده بود كه ب��راي انجام آن، تيم پيمانكاري از 
يك هفته قبل در سينما مستقر شده است. وي گفت: 
شايد اين سينما به جشنواره فجر برسد و از آن در اين 
رويداد فرهنگي استفاده شود. سينما »سروش« در 
خيابان »شريعتي« تهران قرار دارد و حدود ۱5 ماه 
قبل براي بازسازي و تبديل به يك مجموعه سينمايي 

چندسالنه، تعطيل شده بود.

»تاريخجامعايران«آمادهچاپ
پروژه مجموعه كتاب هاي 
»تاري��خ جام��ع اي��ران« 
در مرك��ز دايره  المع��ارف 
ب��زرگ اس��لامي مراحل 
آماده  سازي براي چاپ را 
طي مي كند. سيدصادق 
سجادي ويراس��تار ارشد 
پروژه »تاريخ جامع ايران« در مركز دايره  المعارف بزرگ 
اسلامي گفت: »تاريخ جامع ايران« يك مجموعه ۱5 
جلدي است كه ۱0 سال است در دايره المعارف بزرگ 
اسلامي مشغول تهيه و تدوين آن هستيم. اين مجموعه 
دو بخش تاريخي پيش و پس از اسلام را در ايران شامل 
مي شود. وي افزود: چهار جلد از اين مجموعه به تاريخ 
ايران پيش از اس��لام و ۱۱ جلد ديگر ب��ه ايران پس از 
اسلام اختصاص دارد. »تاريخ جامع ايران« پروژه بزرگي 
است كه بيش از 200 نفر از محققان و تاريخ شناسان از 

سراسر جهان در آن مشاركت دارند.

رونماييازسفرنامهيكضريح
كت��اب »پنجره ه��اي 
تش��نه« كه س��فرنامه 
ضريح امام حس��ين)ع( 
از قم ت��ا كربلا ب��ه قلم 
»مهدي قزلي« اس��ت، 
روز يك ش��نبه هش��تم 
دي ماه در تالار مهر حوزه 
هنري رونمايي مي شود. سفرنامه »پنجره هاي تشنه« 
در مراسمي با حضور و سخنراني حجت الاسلام شهاب 
مرادي،  مرتضي سرهنگي،  حجت الاسلام تكيه اي، 
از اعضاي هيئت امناي ساخت ضريح و مهدي قزلي، 
نويس��نده اين كتاب رونمايي مي شود. مهدي قزلي، 
نويس��نده و روزنامه نگار به س��فارش هيئت امناي 
ساخت ضريح امام حسين)ع(، مواجهه مردم شهرهاي 
مختلف كشورمان با ضريح امام حسين را نظاره كرده 
و گزارشي از آن را در كتابي با عنوان »سفرنامه ضريح 

امام حسين)ع(« روي كاغذ آورده  است.

88498436سرويس فرهنگي

معرفياعضايشوراي
راهبرديشبكهيكسيما

تدوين»پاپ«پايانيافت

با هدف تقويت جنبه هاي 
محتوايي و هنري برنامه هاي 
شبكه يك س��يما اعضاي 
ش��وراي راهب��ردي اي��ن 
شبكه از سوي علي دارابي 
معاون س��يما معرفي ش��دند.به گزارش »جوان« 
به نقل از روابط عمومي س��يما، دارابي در احكامي 
جداگانه اعضاي شوراي راهبردي شبكه يك سيما 
را معرفي كرد و از آنان خواس��ت تا با هدفگذاري 
و تعيين پيام و گفتمان برنامه ها براس��اس چهار 
اصل دي��ن، اخلاق، امي��د و آگاه��ي در محتواي 
برنامه هاي شبكه ملي تأكيد ش��ود. بر اساس اين 
حكم، دكتر محس��ن اس��ماعيلي، دكتر حسين 
مظفر، دكتر حسن خجسته، دكتر محسن پرويز، 
حجت الاس��لام خاموش��ي و دكتر بهمن كارگر، 
دكتر جميل��ه علم الهدي و مهن��دس محمدرضا 
جعفري جلوه به عنوان اعضاي ش��وراي راهبردي 
شبكه يك سيما خواهند بود. معرفي شبكه يك به 
عنوان تراز و استاندارد رسانه ملي، افزايش اعتماد 
و رضايتمندي مخاطبان شبكه، بصيرت افزايي و 
ارتقاي دانش عمومي مخاطبان و تبيين ديدگاه هاي 
حضرت ام��ام)ره(، مقام معظم رهب��ري، بزرگان 
دين و انقلاب اس��لامي از مأموريت هاي اين شورا 
خواهد بود. همچنين معاون سيما بر تبيين اسناد 
بالادستي كشور، كمك به اولويت هاي موضوعي 
در برنامه هاي گفت و گ��و محور، جانمايي پيام ها، 
مفاهيم، رفتارهاي ديني و موضوعات ارزش��ي به 
صورت هنرمندانه تأكيد داشته و از اعضاي شوراي 
راهبردي خواست طراحي برنامه هاي طنز با هدف 

نقد رفتارهاي اجتماعي را مد نظر قرار دهند.

احس��ان عبدي پور كارگردان فيلم »پاپ« گفت: 
تدوين فيلم »پاپ« توسط نازنين مفخم و بخش هايي 
از صداگذاري اين فيلم توسط مهران ملكوتي انجام 
شده است. احسان عبدي پور كارگردان فيلم »پاپ« 
در گفت وگو با خبرنگار فرهنگي خبرگزاري تسنيم 
گفت: تدوين فيلم »پاپ« توسط خانم نازنين مفخم 
انجام شده است كه مراحل پاياني را مي گذراند و روز 
گذشته فيلم را تحويل هيئت انتخاب جشنواره فيلم 
فجر داديم. عبدي پور همچنين گفت: بخش هايي از 
صداگذاري اين فيلم توسط مهران ملكوتي انجام 
شده است و در مورد مسئله موسيقي فيلم هنوز با 
كسي صحبت نكرديم. وي همچنين در مورد پايان 
مراحل فني فيلم »پاپ« گفت: مرحله موسيقي فيلم 
و همچنين تصحيح رنگ براي فيلم باقي مانده است 
كه همراه با مراحل تدوين نهايي انجام خواهد شد. در 
جشنواره سال گذشته فيلم »تنهاي تنهاي تنها« به 
كارگرداني احسان عبدي پور هم از سوي منتقدين 
و مردم با استقبال مواجه شد. فيلم »پاپ« دومين 
ساخته بلند سينمايي عبدي پور است كه به موضوع 

مهاجرت مي پردازد.

»دومس��و كاوون��گ« س��ينماي اي��ران را ب��ه دلي��ل 
موضوع��ات اخلاقي و عاطفي، س��ينمايي پاك معرفي 
كرد و گفت ك��ه اين موضوعات اخلاقي ارتباط بس��يار 
خوبي با مخاط��ب برقرار مي كند.كاوون��گ در ديدار با 

»مصطفي نجاريان زاده« رايزن فرهنگي ايران در بانكوك 
با اشاره به تاريخ يك قرني سينماي تايلند، آمادگي مركز 
سينماي ملي اين كش��ور را براي همكاري با سينماي 
ايران اعلام ك��رد. وي ضمن ابراز علاق��ه براي نمايش 
فيلم هاي سينماي ايران در سينماهاي تايلند، از رايزني 
فرهنگي ايران خواست براي نمايش اين فيلم ها با مركز 
سينماي اين كشور همكاري شود. رئيس مركز سينماي 
ملي تايلند، پيش��نهاد كرد هر ماه يك فيلم سينمايي 
ايراني در س��الن نمايش اين مركز ب��راي هنرمندان و 

علاقه مندان به سينماي ايران نمايش داده شود.
وي ضمن تشريح وضعيت سينماي تايلند گفت: »راتانا 
پاستونجي« كارگردان و توليدكننده مشهور تايلندي 
پدري ايراني دارد و در دهه ه��اي 50 و ۶0 ميلادي با 
تأسيس شركت فيلمسازي فعاليت هاي خوبي در زمينه 

سينما و توليد فيلم انجام داده است.
كاوونگ گفت: اين هنرمند تايلندي- ايراني در تاريخ 

سينماي اين كشور بسيار برجسته و شاخص شد و تنها 
هنرمندي است كه در حوزه سينماي تايلند مجسمه اي 
از وي ساخته شده و در اصلي ترين بخش موزه يكصد 

سال سينماي مركز سينماي تايلند قرار گرفته است.
در اين ديدار همكاري هاي مشترك فرهنگي و سينمايي 
ايران و تايلند به ويژه برگزاري جشنواره فيلم فجر مورد 

بحث قرار گرفت.
رايزن فرهنگي اي��ران در بانكوك ني��ز در اين ديدار با 
اشاره به سي و دومين جش��نواره بين المللي فيلم فجر 
از رئيس مركز سينماي ملي تايلند خواست سينماي 
اين كشور در اين دوره جشنواره فيلم ايران حضور فعال 
داشته باشد.  نجاريان زاده همچنين پيشنهاد برگزاري 
جشنواره فيلم هاي ايراني را با همكاري مركز سينمايي 
ملي تايلند مطرح كرد كه مورد موافقت مقام فرهنگي 
تايلند قرار گرفت و مقرر شد در ايام دهه فجر در يكي از 

سالن هاي سينمايي شهر بانكوك برگزار شود.

سينمايايرانپاكاست

آخرين فيلمي كه اين بازيگر 
77 ساله در آن نقش آفريني 
كرده فيلم »همه چيز از دست 
رفته است« مي باشد؛ فيلمي 
كه ش�ايد بايد بگويي�م او تا 
به حال هرگز نقش شخصيتي 
ش�بيه به قهرم�ان بي نام و 

نشان آن  را ايفا نكرده

رئيسمركزسينمايمليتايلند:


